

The Chrisian Baptism

ပုၤခရၢ်ဖိအတၢ်ဒီးဘျုးအသးလာထံ

လာလံာ်စီဆုံတဘျီအံၤအပူၤပဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထါလာအိၣ်ဝဲ ဒီး တၢ်အရူဒိၣ်ကတၢ်အဂ့ၢ်အကျါ (၅၃) မံၤအံၤန့ၣ်လာတနံၣ်အတီၢ်ပူၤပဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤလာကစၢ်ယွၤအဘျုးအ ဖျိၣ်အဃိ, ပဝဲဒၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပအိၣ်တၢ်လံာ်လာတၢ်ခံးအပူၤ (တၢ်တနၢ်ပၢ်တၢ်အပူၤ) ဘၣ်ဆၣ် အခဲအံၤ ပဘၣ် တၢ်ဆုာ်ထီၣ်ပုၤဆူတၢ်ကပီၤန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါဝဲလီၤ. **(၁ပုးတရူး ၂:၉, မ့ၢ်သ့ဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုမ့ၢ်တၢ်အစၢၤအသ့ၣ်လာ အဘၣ်တၢ်ဃုထာအီၤ, ပုၤလုာ်တၢ်အဒိၣ်စီၤပၤ, ပုၤစီဆုံတကလုာ်, ပုၤကီၢ်မုၢ်လာတၢ်ပုၤက့ၤအီၤ, ဒ်သိးသု ကလိၣ်ဖျါထီၣ် ပုၤလာအကိးန့ၢ် သုလာတၢ်ခံးဆူတၢ်ကပီၤလီၤလးအပူၤတက, အတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါန့ၣ်လီၤ.)**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပနၢ်ပၢ်တၢ်လံာ်, တၢ်ဂ့ၢ်လာဘၣ်တၢ်ပၢ်ဖျါအီၤလာလံာ်စီဆုံအပူၤလာအမ့ၢ်, “ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, “ဒီးလီၤဆီဒၣ်တၢ်, လာတၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအပူၤ, အဝဲအဖိ ခွါအပျဲၢ်အဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, (ပုၤခရၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်) အကီၢ်, ကစၢ်ယွၤမၤ “တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဖးဒိၣ်တမံၤအံၤ” အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လာတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအဃိ, မ့ၢ်မဆါတနံၣ်အံၤ, ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, လံာ် စီဆုံအတၢ်ပၢ်ဖျါတမံၤလာအမ့ၢ်, “ပုၤခရၢ်ဖိအတၢ်ဒီးဘျုးအသးလာထံ” န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာကစၢ်ယွၤ အကလုာ်အကထါအပူၤန့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒီးဘျုးအသးအဂ့ၢ်န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်ခိလဲၣ်. ပကစးထီၣ်မၤသ့ၣ်ညါ ပသးဘၣ်ဃးဒီး, လံာ်စီဆုံတဆာလာအမ့ၢ်, **လံာ်အုးဖးစူး ၄:၅**, န့ၣ်တက့ၢ်.

“ကစၢ်တကဃီ, တၢ်န့ၣ်တမံၤဃီ, တၢ်ဒီးဘျုးတမံၤဃီ, ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာကစၢ်ခရၢ်အပူၤန့ၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲ, တၢ်ဒီးဘျုးအသးတမံၤဇီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာတၢ်ဒီးဘျုးအသး တမံၤဇီၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်လာကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယွၤလာ အမူဝဲတကအံၤအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖု အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်စီဆုံဖိတဆာလာအမ့ၢ်, **၁တံၤမသး ၃:၁၅**, န့ၣ်အသိးန့ၣ်ဒီး ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ န့ၣ် ပဃုသ့ၣ်ညါအီၤတၢ်လံာ်လာတၢ်မၤလိအနီၢ်ကံ (၁၇)(၁၈)ဒီး(၁၉)အပူၤန့ၣ်ဝဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒ်သိးယမ့ၢ်အိၣ်ဃးဃးန့ၣ်သက့ဒီး, နကသ့ၣ်ညါလာနဂုၤမၤနသးဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်လာယွၤအဟံၣ်ပူၤ, လာအမ့ၢ်ယွၤလာအမူဝဲ အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအထုၣ်, ဒီးအခိၣ်ထံးလီၤ.”

လာ **လံာ်လီၣ်ဖျါ, ၁၇:၁၄** န့ၣ်စ့ၢ်ကိး, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အပတီၢ် (၃)ပတီၢ်လာအမ့ၢ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဝဲအံၤ လာပုၤဝဲဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်ဒီးအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

“အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ကဒုးတၢ်ဒီးသိဖိ, ဒီးသိဖိကမၤနၢၤအီၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ကစၢ် တဖၣ်အကစၢ်, ဒီးစီၤပၤတဖၣ်အစီၤပၤ, ဒီးပုၤအိၣ်ဒီးအီၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤလာတၢ်ကိးက့ၤအီၤ, ဒီးတၢ်ဃုထာအီၤ, ဒီးပုၤလာအကလုာ်တီလီၤ.”

တၢ်ကွဲးအသးသ့ၣ်တဖၣ်လာအမ့ၢ်, “ပုၤလာတၢ်ကိးက့ၤအီၤ, ဒီးတၢ်ဃုထာအီၤ, ဒီးပုၤလာအကလုာ်တီ” အံၤသ့ၣ်တဖၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လာ လံာ်မဲာ်ဖျါဖိလာအမ့ၢ်, “ဒီး” (and) အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အပတီၢ် သာပတီၢ်လာအလူၤပိာ်ထွဲလိာ်အသးအခံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်တဆီဘၣ်တဆီအတၢ်

မအသးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အတီၤသၢတီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်လံန့ၣ်လီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အခိၣ်ထံးတတီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒၣ် ထဲ လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤန့ၣ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကဲထီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိအတီၤတတီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢပုၤအိၣ်ဒီး တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အတီၤအံၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲအါမးအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၂:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢတၢ်ကိးအီၤတဖၣ်, အိၣ်အါဂၤ, မ့ၢ်ပုၤလၢတၢ်ဃုထၢအီၤတဖၣ်အိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဒ်သိးပုၤကကဲထီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပုၤအါဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤန့ၣ် လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအန့ၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအကျါန့ၣ်, ပုၤအိၣ်ဒၣ်ထဲစ့ၤဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအသးအိၣ်က ထီၣ်ဘးဆူပုၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤအတီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ “ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤသ့ၣ်တဖၣ်,” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်မတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လၢအဒိၣ်အယိာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးန့ၣ်ပာ်စ့ၢ်ကိး တၢ်ပညိၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဖဲလံးပံၤ ၁:၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“အဂီၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဟ့ၣ်သုလၢခရံၣ်အဂီၢ်ထဲလၢသုကစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအီၤတမ့ၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်လၢသုကဘၣ် တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လၢအဂီၢ်စ့ၢ်ကိးလီၤ. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, သုအိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ် ယၢတမံၤဃီလၢ သုထံၣ်လၢယလီၤ, ဒီး ခဲကနံၣ် အံၤသုန့ၣ်ဟူလၢ အအိၣ်လၢ ယလီၤလီၤ. ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢကစၢ်ခရံၣ်အယိ, ပကဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လၢအဂီၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သုကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, “ပကဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဒ်လဲၣ်” အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်လူၤပိာ်ထွဲအခံဒီး, ပဘၣ်ယီၢ်အခိၣ်လီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤ အံၤစ့ၢ်ကိးကဲထီၣ်ဒၣ်အသးလၢပလူၤပိာ်ထွဲအခံအယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ဒ်သိးပကကဲထီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤအဂီၢ်, ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ကိးအီၤအတၢ်ပညိၣ် တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်၁ပုးတရူး ၂:၂၁** န့ၣ်လီၤ.

“အဂီၢ်ဒ်အံၤ, သုဒီးတၢ်ကိးန့ၣ်သုဆူအဝဲန့ၣ်လီၤ. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ခရံၣ်ဒီးတၢ်လၢပယိ, ဒီးပာ်လီၤတံာ်အဒိ အတံာ်, ဒ်သိးပကယီၢ်အခိၣ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

တၢ်သုကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ, ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခိၣ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအခိၣ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်

မ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်

တၢ်စံးဆၢတခါမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ယိယိဖိလီၤ. အဝဲအခိၣ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် စးထီၣ်ဖဲ, ထံကျိယၢဒုၣ်ဒီးဆူ “က ရုၤနံ” န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤ, ပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဒီးပကဘၣ်အိၣ်ဒီးသးလၢအစၢ်ဆၢတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စးထီၣ်ဖဲ, ထံကျိ ယၢဒုၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အခိၣ်ခါအဆိကတၢ်တခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်ဒီးဘျၢ အသးလၢထံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၃:၁၃**, လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးပျါထီၣ်အီၤ

အသီးနှံပထံဘဝံဘဝံလီ။

“တုနုတုယုဂ်ဂ်းဟဲလကလဲလါဆူစီယီဟဂ်အအိဂ် ဖဲထဲယံဒုဂ်အနု၊ ဒ်သီးအကဒီးဘျာအသးလအစုပူလီ။”

ဘဝံဘဝံဒီးတံဂ်အံနုဂ်, ပကဘဝံအိဂ်ဒီးတံပလီပသးတမံလအမုဂ် ကစံယုဂ်ဂ်းအတံဒီးဘျာထံ အဂ်စုမံနုဂ်လီ။ တံလအဘျာတံစီယီဟဂ်အံနုဂ်, စံးကတိတံဆူကစံယုဂ်ဂ်းအအိဂ်ဒီး, ဘိးဘဝံသုဂ် ညါတံဒီးကတိတြီတံ, ဒီးစံးဝဲဒဂ်, **“ယဲဒဂ်အံ ယဒီးဘျာယသးလအစုပူအလီအိဂ်, ဒီးနဟဲဆူယအိဂ်ဧါ”** နုဂ်လီ။ (လံမးသဲ ဂး၁၄)

မုဂ်ဝဲလီ။ တံလအဘျာတံစီယီဟဂ်အံနုဂ်, စံးလီအသးလအ, ကဘဝံဒီးဘျာတံဆူကစံယုဂ်ဂ်းအအိဂ်နုဂ်တကြားဝဲဘဝံဝဲလအအိဂ်နုဂ် အတံဆိကမိဂ်အိဂ်ထီဂ်ဝဲလီ။ လအတံနုဂ်အယိ အဝဲကတိတံဆူကစံယုဂ်ဂ်းအအိဂ်နုဂ်ပထံဘဝံဘဝံလီ။ တံနုဂ်ဝဲဒီးကစံယုဂ်ဂ်းစံးဆအီဒဲလဲဂ်။ တံစံးဆအီနုဂ် ပကထံဘဝံဖဲ, **လံယီဟဂ် ဂး၁၅** နုဂ်လီ။

“ဒီးယုဂ်ဂ်းကတိဆတံဒီးစံးဘဝံအီ, ခဲကနံအံပျဲတက့ဂ်. အဂ်ဒ်အံ, ဂုပမလအထီဂ်ပွဲထီဂ်ကယံတံတံလီခဲလံဒ်နုဂ်လီ။ တုနုတုအဝဲဒဂ်ပျဲအီလီ။”

“Let it be so now, it is proper for us to do this to fulfil all righteousness” (NIV)

တံလကစံယုဂ်ဂ်းအတံကတိအဝဲအံနုဂ်, ဘျာတံစီယီဟဂ်ကနံပဂ်ဝဲအိဂ်နုဂ် တသုဘဝံလအအိဂ်ဘဝံ. ကစံယုဂ်ဂ်းတသုဘဝံညါလီအသးလအ, အဝဲကဘဝံမုဂ်, တံအိဂ်ဖျိဂ်တဖုအံအခိဂ်နုဂ်လီ။ လအတံနုဂ်အယိ, အဝဲအတံမနုဂ် ကဘဝံမုဂ်ဒဂ် “တံအဒိအတံတမံ” လအတံအိဂ်ဖျိဂ်တဖုအံအိဂ်နုဂ်လီ။ လအတံဂုဒ်အံအယိ, ပုသုဂ်တဖုကယိဘဝံအခိဂ်လီဒီးကလူပိဂ်ထွဲအခဲဒဲလဲဂ်ဒဲလဲဂ်နုဂ် ကသုဂ်ညါဝဲအဂ်နုဂ် ပကထံဘဝံဖဲ, **လံပုးတရူး ၂:၂၁** နုဂ်လီ။

“အဂ်ဒ်အံ, သုဒီးတံကီးနုဂ်သုဆူ အဝဲနုဂ်လီ။ အဂ်ဒ်အံ, ခရံဒီးတံလအပယိ, ဒီးပံလီတံအဒိအတံ, ဒ်သီးပကယိအခိဂ်လီနုဂ်လီ။”

မုဂ်ဝဲလီ။ တံလကစံခရံအတံအဒိအတံလအပကလူပိဂ်ထွဲအီအိဂ်နုဂ် စးထီဂ်ဒဲဖဲအဝဲအတံဒီးဘျာအသးလအထံနုဂ်လီ။

မုမုဒ်နုဂ်ဒီး, တံလကစံယုဂ်ဂ်းအတံဒီးဘျာအသးလအထံအံအခိပညီနုဂ် ကမုဂ်တံဒဲလဲဂ်ဒဲလဲဂ်, ဖဲအဝဲဒီးဘျာအသးလအထံအခါနုဂ်, ကစံယုဂ်ဂ်းစံးကတိတံမနုသုဂ်တဖုနုဂ်လဲဂ်။

လအလံစီဆူလအပံဖျါကစံယုဂ်ဂ်းအသးသမူအဂ်သုဂ်တဖုအပူနုဂ်ပထံဘဝံဘဝံ တံနီတမံဘဝံ. မုဂ်ဝဲလီ။ ကစံယုဂ်ဂ်းကတိတံဖျိဖျိဖျါနုဂ် ပထံဘဝံဘဝံအီဘဝံ. ဘဝံဆဂ်လအ, **လံစုတြီ ၁၀:၇** နုဂ်ပထံဘဝံဘဝံအတံကတိလအကတိဝဲလအ အသးကံပူနုဂ် ပထံဘဝံဘဝံလီ။

“တုနုတု ယစံးယဟဲယဲ,”

“ကွံကွံ” လအလံတထူအပူနုဂ်, တံကွဲးအသးလအပဂ်ယကျါ, ဒ်သီးယကမးဖဲဒဂ်နသး, ကစံဧါ”

မုဂ်ဝဲလီ။ တံကတိသုဂ်တဖုအံ, ဘဝံတံကတိအီဖဲ, အဝဲအတံဒီးဘျာအသးလအထံအခါနုဂ်,

ကစာ်ယုဂ်ဂူးကတိတၢ်လၢအသးကံာ်ပူလၢအမ့ၢ်တၢ်ကတိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢတၢ်ဒီးဘျုးတၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒီးဘျုးတၢ်ဆူကစာ်ယုဂ်အတၢ်ဘၣ်အသးအတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအပီၤလဲၣ်န့ၣ်, အဝဲသမၤ ကွံာ်အသးဒီးတုၤလီၤခဲအံၤဒီးဆူညါကလူၤပိာ်ထွဲကစာ်ယုဂ်အတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးအဝဲအကလူၤပိာ်ထွဲကစာ်ယုဂ်အတၢ်ဘၣ်အသးအဂီၢ်, တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအဝဲပာ်ဖျါဝဲန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် အဝဲမၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤလၢထံကျိယာ်ဒ့ၣ်အပူၤအတၢ်ဒီးဘျုးအသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပီၤ, တၢ်လၢ, လံာ်မဲာ်ဖျါဖိလၢအမ့ၢ်, “ဘးပတံၤစာ်” သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒီးဘျုးဒီးလၢပုၤဟ့ၣ်လ့ၣ်အကျိာ် န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “baptizo” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ, တၢ်ဒီးဘျုးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ကစာ်ယုဂ်ဂူးအတၢ်အာၣ်လီၤအသးဆူကစာ်ယုဂ်အအိၣ်လၢအမၤဝဲ ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ပနီၣ်အဝဲအံၤအတၢ်ခူသ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်မၤအသးအဝဲအံၤအဆိကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ, ထံကျိယာ်ဒ့ၣ်ဒီးဆူအတၢ်အိၣ်မူတစီၤဒၣ်အပူၤလၢအမ့ၢ်တၢ်အနီၣ်ကီၢ် “ဘးပတံၤစာ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်ဒီး ဘျုးအသး” အံၤန့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်မၤအသးတမံၤမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ကစာ် ယုဂ်ဂူးအနီၣ်ကစာ်ဒၣ်ဝဲအိးထီၣ်အထးခိၣ်ဒီးစံးကတိတၢ်ဝဲန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လူၤကၢၣ် ၁၂:၅၀** န့ၣ်လီၤ.

“ယတၢ်ဒီးဘျုး, လၢယဘၣ် ဒီးဘျုးယသးန့ၣ်အိၣ်ဝဲ, ဒီးယတချးဒီးဒီးဘၣ်ဒီး, တၢ်သနံးယၤဆံးဒိၣ် လဲၣ်. ”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ သုန့ၣ်ပာ်စ့ၢ်ကိးခါ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစာ်ယုဂ်ဂူးအတၢ်ကတိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဘျုးလီၤအသးဆူ ကစာ်ယုဂ်အတၢ်ဘၣ်အသးအံၤန့ၣ်, အိၣ်ဝဲတုၤဒၣ်လဲာ်အဝဲထံၣ်ဘၣ်တၢ်သံအံၤ န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “ဘးပတံၤစာ်” တမံၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, “ဘးပတံၤစာ်” တမံၤလၢ, ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤဆူ, ပုၤတဂၤလၢလၢကလူၤပိာ်ထွဲ ကစာ် ယုဂ်ဂူးအံၤလၢပုၤလၢဘၣ်တၢ်ကိးအီၤဒီးကမၤအတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၆:၂၄** န့ၣ်လီၤ.

“တုၤနုၤတစုယုဂ်ဂူးစံးဘၣ်အပျိုၢ်အဘီၣ်, ပုၤမ့ၢ်မိာ်ပိာ်အသးလၢယခံတဂၤန့ၣ်, မံၤအညိကွံာ်အသး ဒၣ်ဝဲ, ဒီးပံးန့ၣ်အထူၣ်စုညါ, ဒီးပိာ်ယခံတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ စံးဘၣ်ပုၤဖျါဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ. ကစာ်ယုဂ်ဂူးအနီၣ်ကစာ်ဒၣ်ဝဲ, အဝဲမၤ ဝဲအဆိကတၢ်ဒီးပုၤလၢအကလူၤပိာ်ထွဲအခံတဂၤလၢလၢန့ၣ် ကဘၣ်မၤဝဲဒ်န့ၣ်အသိးန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်အဝဲအတၢ်ကွဲ ကညးန့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မာ်ကူး ၁၀:၃၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယုဂ်ဂူးစံးဘၣ်အီၤ, သုဃုမနုၤမနုၤလဲၣ်န့ၣ်, သုတသ့ၣ်ညါဘၣ်. လီၤခီလၢယအီၤန့ၣ်, သုအီဘၣ် ကကဲခါ.ဒီးတၢ်ဒီးဘျုးလၢယဒီးဘျုးန့ၣ် , သုဒီးဘျုးဘၣ်ကကဲခါ. ”

တၢ်ဂ့ၢ်ခံမံၤအံၤန့ၣ် ဒ်သိးလိာ်အသးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်သမၤကွံာ်အသးဒီးက ဘၣ်လူၤပိာ်ထွဲမူခိၣ်ဘီမုၢ်အကစာ်ယုဂ်အတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်အုးဖုးစူး ၄:၅, လၢအမ့ၢ်, တၢ်ဒီးဘျုးတမံၤဃီန့ၣ်လီၤ.
တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး “ဘးပတံၤစာ်” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဒီးဘျုးန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်သးလီၤပလိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.
ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ပှၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ, တၢ်နၢ်ဟံၢ်တၢ်, အခွဲးအယၢ်ဖးဒိၣ်
တမံၤအံၤန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲလၢ ပှၤခရံၣ်ဖိစ့ၤကသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ, တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤတမံၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ခူသ့ၣ်န့ၣ်
လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၂၅:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးပှၤလၢအပျံၤအိၣ်, ဒီးအတၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤ, ဒ်သိးအကဘိးဘၣ်
သ့ၣ်ညါအိၣ်လီၤ. ”**

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအတၢ်ခူသ့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်
အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤမနုၤတမံၤန့ၣ်လဲၣ်. ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မ့ၢ်တၢ်သးလီၤပလိၣ်မနုၤတမံၤန့ၣ်လဲၣ်, တၢ်စံးဆၢန့ၣ်,
ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၅၀:၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ရိၣ်ဖျိၣ်ယပှၤစီဆ့ၣ်လၢအအာၣ်လီၤ အိၣ်လီၤတၢ်ဒီးယၤလၢတၢ်လုၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဆူယအိၣ်တက့ၢ်,”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်လုၢ်တဖၣ်န့ၣ်အယိတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤတမံၤန့ၣ်
လီၤ. ပကဘၣ်လုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်ပတၢ်မိၢ်န့ၣ်
သးလီၤတၢ်ဒီး, လၢတၢ်န့ၣ်အလီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်လုၢ်ပိာ်ထွဲမူခိၣ်ဘီမုၢ်အကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပှၤတၢ်မၤဖိ, စီပီလူး, စံးကတိၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်
ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ရိမုၢ် ၁၂:၁** န့ၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ပှၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်ဧၤ, ယဃုကညးသုလၢယွၤအတၢ်သးကညီၤတဖၣ်အယိ, ဒ်သိးသု
ကပာ် သုနီၢ်ခိလၢတၢ်လုၢ်မူစီဆ့ၣ်, တၢ်ဘၣ်ယွၤအသး, လၢအမ့ၢ်သုတၢ်မၤအဂ့ၢ်အဘၣ်လီၤ.”**

တၢ်လၢလံာ်စီဆ့ၣ်တဆၢအံၤန့ၣ် စံးဘၣ်ပှၤထဲဒၣ်, လၢတၢ်ဃုကညးတၢ်တမံၤအသိး, တၢ်ကွဲးကညးန့ၣ်
တၢ်အသိး, တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးလၢတၢ်မၤလၢပကဘၣ်မၤအိၣ်အသိး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးလၢတၢ်မၤဆူၣ်မၤစီး
အတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်ထဲတၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “ပှၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်ဧၤ, ယဃုကညးသုလၢယွၤအတၢ်သး
ကညီၤ” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပှၤတၢ်မၤဖိစီပီလူးအံၤန့ၣ်, ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ဒီပှၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပှၤန့ၣ်တၢ်ဖိ
သ့ၣ်တဖၣ်ဧၤန့ၣ်ဆူ အဝဲသ့ၣ်အသးဒၣ်ဝဲအသိး, ကမၤလီၤတံၢ်လီၤဆဲးပှၤခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်မူကထီၣ်ဘးဆူတၢ်
အပတီၢ်လၢအထီတပတီၢ်အအိၣ်န့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကလုၢ်ပိာ်ထွဲကစၢ်ခရံၣ်အခံအဂီၢ်
န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးတၢ်အကကဲထီၣ်တၢ်လုၢ်မူစီဆ့ၣ်အဂီၢ်စီပီလူးအတၢ်စံးအတၢ်ကတိၤလၢအလီၤတံၢ်လီၤဆဲးသ့ၣ်
တဖၣ်န့ၣ်ကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢတမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လၢပနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ပဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လုၢ်မူစီဆ့ၣ်န့ၣ်
ပထံၣ်ဘၣ်လၢလံာ်စီဆ့ၣ်အယိလီၤ.

တၢ်လၢပနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ပဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပသးသမူအတၢ်လဲၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးပက့ၢ်
ပဂီၤ, ဒီးတၢ်မၤလၢအလီၢ်အိၣ်လၢကဘၣ်မၤဝဲသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်အခွဲးအယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်မံၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး
အတၢ်ပညိၣ်လၢအကတုၤဃီဝဲအဂီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဝဲတဘျီဃီဒီး, တၢ်သ

မာကွံပသးဒီးပကဘဉ်လူပိတ်ထွဲကစာ်ယွအတၢ်ဘဉ်အသးတုဒၣ်လဲာ်ပသးသမူဟးထီၣ်ဝဲတစုန့ၣ်လီၤ. လာတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအဃိပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် ပကဘဉ်တၢ်ဆှၢန့ၣ်ပုၤဆူ ပကစာ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်သံအပူၤလၢအမ့ၢ် ပဒီးဘျာပသးဆူအတၢ်သံအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ရိမ့ၤ ၆:၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဖဲဒၣ်ပုၤလၢအဒီးဘျာအသးဆူယုၣ်ဂူးခရံၣ်အပူၤ, ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပဒီးဘျာပသးဆူအတၢ်သံအပူၤန့ၣ်, သုတသ့ၣ်ညါဘဉ်ဧါ. ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပလုာ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်ပတၢ်မိၢ်န့ၢ်သးလီတၢ်ဆူ, တၢ်သံဒီးသးသမူတစါဒၣ်အပူၤဒီးပတၢ်သးစာ်ဆာတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ကလိးစဲ, ၃:၃** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုသံတ့ၢ်, ဒီးသုသးသမူအိၣ်ခူသ့ၣ်ဒီးခရံၣ်လၢယွအပူၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ “တၢ်လုာ်မူစီဆုံ” အဝဲအံၤန့ၣ် နီၢ်နီၢ်တခါအိၣ်ဝဲဒီးအသးသမူဘဉ်ဆဉ်, အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်သံအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်လၢဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤ တမံၤန့ၣ်လီၤ.

**“တၢ်မၤအသးအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်လုာ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်
တၢ်လၢဟံၢ်ကစာ်အတၢ်ဘဉ်အသး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး,
သးသမူတခါလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်လီၤအသး
လၢာ်လၢာ်ဆုဆုတမံၤန့ၣ်လီၤ.**

တၢ်လၢ, တၢ်လုာ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်တၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကျဲတဘီထဲဒၣ်လၢကအန့ၣ်လီၤဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၇:၂၁** အပူၤလၢအမ့ၢ်ကစာ်ယုၣ်ဂူးအနီၢ်ကစာ်ဒၣ်ဝဲမၤကံၢ်မၤကျၢတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဘဉ်လီၤ.

“ပုၤလၢအစံးဘဉ်ယၤ, ကစာ်ဧါ, ကစာ်ဧါန့ၣ်တမ့ၢ်အကလဲၤန့ၣ်ဆူမူခိၣ် အဘီအမ့ၢ်ကိးဂၤဒဲးဘဉ်. မ့ၢ်ထဲ ပုၤလၢအမၤဝဲဖဲဒၣ်ယဟံၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်အသးန့ၣ်ဧါလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤ ပဆိကမိၣ်အီၤလၢကမ့ၢ်ထဲဒၣ် တၢ်ကတိၤယိယိဖိန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢပုၤန့ၣ်တၢ်တဂၤအတၢ်န့ၣ်အံၤန့ၣ် တလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဘဉ်ဝဲဒံး, လၢကဘဉ်ထီၣ်ဘးဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်ဒီးခိၣ်ဖးလၢအဘဉ်ထွဲဒီးမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတဂၤလၢာ်လၢကဘဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်အခိၣ်ခါလၢ, ကထီၣ်ထီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အခိၣ်ခါလၢခံတခါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “ထဲပုၤလၢအမၤဝဲဖဲဒၣ်ယဟံၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်အသး” န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, “ကစာ်ဧါ...ကစာ်ဧါ,” လၢအမ့ၢ်ဝဲအတၢ်ကတိၤအံၤစ့ၢ်ကိး, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဖုခံဖုလၢ, အစံးလီၤအသးလၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, ပုၤရိမ့ၤကၣ်သိၣ်လုး, ဒီးပုၤပရိၣ်တဲးစတုးသ့ၣ်တဖၣ်အဒိအတဲာ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, လံာ်စီဆုံတဆာစံးဘဉ်ပုၤလၢ, တၢ်လၢ, “အဘဉ်ထွဲဒီးမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်” အံၤန့ၣ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤရိမ့ၤကၣ်သိၣ်လုးဒီးပုၤပရိၣ်တဲးစတုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၢ်ဝဲတသ့အသိး, လၢပုၤအတၢ်န့ၣ်အိၣ်လၢကစာ်ယုၣ်ဂူးအအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အဒ်သိးလိာ်အသးဒီးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးကဘဉ်မၤအိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကိးလၢဟံၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်သိး, တၢ်လၢဟံၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်အံၤအတၢ်
ဘဉ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲာ်.**

ဘဉ်းဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ရီၤမ့ၤ ၈:၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအသ့ၣ်ညါပာ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်, စံာ်ညီၣ်ပာ်စ့ၢ်ကီးဝဲလၢအကလီၤကံးဒီးအဖိခါအက့ၢ်အဂီၤ, ဒ်သိးအဝဲဒၣ်ကကဲထီၣ်ဝဲကံးလၢဒီပုၤဝဲအါဂၤအကျါန့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပာ်ကစၢ်ယွၤအံၤန့ၣ် ဃုဝဲဒၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကလီၤကံးဒီးအဖိခါအက့ၢ်အဂီၤ, ဒီးကီးန့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးအကဟဲထီၣ်ဒီးကလီၤကံးဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်ခရံၣ်အက့ၢ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခါလီၤဒီးအတၢ်လုၢ်ထီၣ်ပာ်ထီၣ်အသးအံၤန့ၣ်ကဘဉ်မၤဝဲတုၤဒၣ်လဲာ်အသံတစုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လုၢ်တၢ်ပာ်လၢအဘဉ်ထွဲဒီး, တၢ်လူၤပိာ်ထွဲကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်ခရံၣ်အခါလီၤအံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢကဘဉ်ပာ်လီၤအသးကံးကံးကျၢၤကျၢၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အရဲဒ်ဒ်မးလီၤ. တၢ်ပာ်လီၤပသးကံးကံးကျၢၤကျၢၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပမၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤဒီးပာ်ကစၢ်ယွၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢတၢ်ပာ်လီၤပသးအံၤန့ၣ်, လၢပုၤကီၤလၢဝါအကျါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “Baptized” ဒီးလၢဟ့ၢ်လုၢ်အကျါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “Baptiso” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဒီးဘျၢအသးဆူထံန့ၣ် ဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ တၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်အုးဖူးစူး ၄:၅ အပူၤ,
တၢ်ဒီးဘျၢတမံၤဃီ န့ၣ်လီၤ.**

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်သူကွၢ်တမံၤလၢပုၤအါဂၤသူကွၢ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တချးလၢတၢ်ဒီးဘျၢတမံၤဃီအံၤအပူၤန့ၣ်, **တၢ်ဒီးဘျၢတၢ်လံာ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤအိၣ်တၢ်လံာ်တဘျီ, မ့တမ့ၢ်, အါန့ၢ်အန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲာ်ဒီလဲာ်. မ့တမ့ၢ်ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပကဘဉ်ဒီးဘျၢပသးလၢခံတဘျီန့ၣ်ဧါ.**

တၢ်စံးဆာတခါမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ယိယိဖိလီၤ.

လၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤအပူၤန့ၣ်, မ့တမ့ၢ်ဘဉ်လၢတၢ်န့ၢ်ပာ်တၢ်အိၣ်ဘဉ်ဒီး, နီၢ်တဂၤဃီ, ဒီးသးတဖျၢၣ်ဃီ, ဒ်တၢ်ကီးကွၢ်ပုၤလၢတၢ်မ့ၢ်လၢတမံၤလၢအမ့ၢ် လံာ်စီဆံ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်ကလီၤမာ်ဝဲဒီး (လံာ်အုးဖူးစူး ၄:၄) ပုၤတဂၤလၢလၢန့ၣ် မ့ၢ်တအိၣ်ဘဉ်ဝဲဒီးတၢ်ဒီးဘျၢထံအဂ့ၢ် ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဘဉ်န့ၣ် တဟံးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဒီးဘျၢထံအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်းဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလူၤသ့ၣ်တမံၤအံၤန့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါတအိၣ်ဘဉ်ဝဲဘဉ်. ဘဉ်းဒီး **“ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒီးပုၤလၢအပျံၤအီၤ, ဒီးအတၢ်အာၣ်လီၤအီၤ, ဒ်သိးအကဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါအီၤလီၤ.”** အံၤန့ၣ် ပုၤအါဂၤသ့ၣ်ညါဝဲစ့ၢ်ကီးဧါ. (လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၂၅:၁၄)

လၢန့ၣ်တကးဘဉ်, ဘဉ်းဒီးတၢ်ဒီးဘျၢထံအဂ့ၢ်န့ၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ဒီးတၢ်တဲာ်ဒ်လဲာ်န့ၣ် ပကမၤသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤတက့ၢ်.

ပုၤရီၤမ့ၢ်ကံးသိၣ်လုးသ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်လၢ, တၢ်ဒီးဘျၢထံအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, လၢပုၤရီၤမ့ၢ်ကံးသိၣ်လုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤကဲထီၣ်ပုၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်မၤတၢ်မၤအဝဲအံၤန့ၣ် မၤဝဲလၢ, ဖိဒ်ဖိသ့ၣ်

လာအတော်သွန်ညါနာ်ဟံတအိန်ဘန်ဒီးတံဒီးဘျာထံအဂုာ်န့ၣ်လီၤ. လာန့ၣ်တကးဘန်အဝဲသ့ၣ်မၤဒၣ်ထဲတံၢ်ဖုံ ထံၣ်ဒီးတမ့ၢ်လာအဒီးဘျာအသးလာထံန့ၣ်ဘန်.

ပှၤပရိန်တဲးစတုးဖိအတံၢ်အိန်ဖျိန်သ့ၣ်တဖၣ်,

လာပှၤပရိန်တဲးစတုးအတံၢ်အိန်ဖျိန်အပူၤန့ၣ်, တံၢ်လာတံၢ်ဒီးဘျာထံအဝဲအံၤန့ၣ် မၤဝဲလၢဒ်သီးပှၤကကဲ ထီၣ်တံၢ်အိန်ဖျိန်အဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတံၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတံၢ်ပူၤဖျဲးလၢတံၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်တံၢ်ဂုာ်တမံၤန့ၣ် အတံၢ်ဆိကမိန်အိန်ဝဲလီၤ.

ဘန်ဆန်လာတံၢ်အိန်ဖျိန်စ့ၤဖုသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ် အတံၢ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒ်သီးဒၣ်, ပှၤအ ဘျာထံယံၣ်ပဲၤထီၣ် (Pentecost) အတံၢ်အိန်ဖျိန်အသီး, လၢအမ့ၢ်တံၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးဆူကစၢ်ယုၣ်ဂူး အအိန်အ တံၢ်ဒီးဘျာထံတမံၤန့ၣ်အိန်ဝဲလီၤ. လာပှၤပရိန်တဲးစတုးအတံၢ်အိန်ဖျိန်တနီၤအပူၤန့ၣ်မၤတံၢ်ဖုံထံအတံၢ်ဒီးဘျာ အသးလာပှၤဖိဒ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (တံၢ်အဒိ - Chruch of South India (CIS) ဒီး, Chruch of North India (CNI) အါတက့ၢ်ပှၤပရိန်တဲးစတုးသ့ၣ်တဖၣ်မၤတံၢ်ဒီးဘျာ ထံဆူထံအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဘန်ဆန်, ပဘန်ဟံပသးတမံၤလာအမ့ၢ်, တံၢ်လာ, ပှၤလာအကီးလီၤအသးဒီးဟံမၤအသးဒ်ပှၤခရံၣ်ဖိ သ့ၣ်တဖၣ်လာအမ့ၢ်တံၢ်အဖုခံဖုအံၤန့ၣ်အတံၢ်သ့ၣ်ညါဘန်ဃးဒီးတံၢ်မ့ၢ်တံၢ်တီလာအမ့ၢ်, တံၢ်အာၣ်လီၤပသးဒီးတံၢ် ဒီးဘျာတမံၤဃီန့ၣ်တအိန်ဘန်လာအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘန်လီၤ. ဘန်မနုၤတံၢ်မၤအသးဒ်အံၤန့ၣ်လဲၣ်. ဘန်မနုၤ အဃီလဲၣ်န့ၣ်, တံၢ်လာပှၤဂုာ်လိာ်ခရံၣ်အတံၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒိန်ထီၣ်ထီၣ်ဝဲအဃီဒီးတံၢ်မၤအ သးဒ်ကိန်မံၣ်န့ၣ်တံၢ်ဟံခူသ့ၣ်အီၤလၢကိန်ကမူၣ်သာစ့အပူၤန့ၣ်အသီးလီၤ. (လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၃) လၢတံၢ်ဂုာ် ဒ်အံၤအဃီ, တံၢ်မ့ၢ်တံၢ်တီလာအအိန်ဒီးတံၢ်လုာ်ဒိန်ပှၤဒိန်အံၤလီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲလီၤ.

**လာတံၢ်န့ၣ်အဃီ, တံၢ်သူကွၢ်လာအမ့ၢ်, ပကဘန်
ဒီးဘျာပသးတစုအံၤန့ၣ်, တမ့ၢ်ဘန်လာတံၢ်
သူကွၢ်တမံၤန့ၣ်ဘန်, ဘန်ဆန်ကဘန်မ့ၢ်ဒၣ်
တံၢ်ဒီးဘျာထံနီၢ်နီၢ်တမံၤလာမ့ၢ်တံၢ်အဆိ
ကတံၢ်တဘျီန့ၣ် မ့ၢ်တံၢ်အရုဒိန်လာပကဘန်
ဟံပသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.**

တံၢ်သူကွၢ်အဂၤတမံၤလာပှၤအါဂၤသူကွၢ်တံၢ်န့ၣ်အိန်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သီးကစၢ်ယုၣ်ဂူးဒီးဘျာအသးန့ၣ်ပမ့ၢ်မၤဒ်န့ၣ်ဘန်ဒီးကလာထီၣ်ပဲၤထီၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဧါ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢတံၢ်သူကွၢ်အဝဲအံၤအဂုာ်န့ၣ်ဘန်တံၢ်ဖုံလီၤတံၢ်သးဒုဒိအချံဆူဒိပုာ်ဝါမုာ်, ဒိပုာ်ဝါခွါလၢ တံၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်အသးပူၤန့ၣ်လီၤ. မုာ်ကီၤလံာ်စၤတံၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဖုံလီၤတံၢ်အချံအံၤန့ၣ်လီၤ. ဘန်ဆန် ဘန်ဃးဒီးတံၢ်သးဒုဒိအဂုာ်အံၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ စံးဆၢတံၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘန်ဖဲ, လံာ် မၢ်ကူး ၁၀:၃၉ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးအဝဲသ့ၣ်စံးဘန်အီၤ, ကဲဝဲသ့ၣ်. ဒီးယုၣ်ဂူးစံးဘန်အီၤ, သုကအီၤလီၤဒိလာယအီၤန့ၣ် သပုာ်တံၢ်, ဒီး တံၢ်ဒီးဘျာလာယဒီး န့ၣ် , သုကဒီးဘျာလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤသုနာ်ဟံၤစ့ၢ်ကီးၤ။

မ့ၢ်ဝဲလီၤ။ တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခိၣ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်၊ ကစၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအိၣ်ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်လၢပုၤတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်အဂီၢ်ဘၣ်တၢ်ချူအိၣ်န့ၣ်လီၤ။

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ သုနာ်ကစီဒီၤ။

မ့ၢ်ဝဲလီၤ။ သုကနာ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးန့ၣ်ၤ။ မ့တမ့ၢ်၊ မုၢ်ကီၤလံာ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ၤ။

ကစၢ်အကလုာ်အကထါလၢအိၣ်ဝဲဒီးအကၢ်အကျၢၤတမံၤလၢအမ့ၢ်၊ ပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်ဒီးဘျုထံတမံၤ၊ တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအတၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးအတၢ်လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပနာ်ဟံၤဝဲဝဲၤအလီၢ်ခံ၊ ပထံၣ်န့ၢ်ကဒီးတၢ်သံကွၢ်အဂၤတမံၤလၢကစၢ်ယုၤအဘျုးအဖှိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်အခဲအံၤပတုၤဃီၤလံန့ၣ်လီၤ။

တၢ်လၢယၤန့ၣ်ယမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ။

တချုးလၢယလုာ်ထီၣ်ဟံၤထီၣ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးနီၣ်သးတကပၤန့ၣ်၊

ယတၢ်ကတိၤလၢ လၢပုၤဝဲဒီးတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်

ယတကဲာ်ပဝးဒီးယတၢ်ဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးတနီၤန့ၣ်

ယမၤကဆိၣ်လီၤဒၣ်ယဲယသးန့ၣ်သ့စ့ၢ်ကီးၤ။

မ့ၢ်ဝဲလီၤ။ အခဲအံၤ ယတမ့ၢ်ပုၤလၢအကြးအဘၣ်တဂၤန့ၣ်ဘၣ်။

မ့ၢ်ဝဲလီၤ။ တၢ်အဝဲအံၤ၊ မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢအဟဲဆူပအိၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤအါဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ၤ။ ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်၊ ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်ပမ့ၢ်ပုၤတၢ်ဒဲးဘးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ။

ဘၣ်ဆၣ်၊ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပဟံၤကစၢ်လၢအအိၣ်လၢမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်တဂၤအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးပုၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ **၂၆:၂၆** န့ၣ်လီၤ။

“ဒီးနတဘၣ်ထီၣ်ဘၣ် ယတၢ်လုာ်လီၤလၢဃီဘၣ်၊ ဒ်သိးနတၢ်အိၣ်ဘၣ်ဆုအသုတအိၣ်ပျါလၢအဖိခိၣ်န့ၣ်တဂ့ၤလီၤ။”

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယုၤအတၢ်စံးဆာန့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်တၢ်စံးဆာလၢအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤလီၢ်လီၤလးတမံၤန့ၣ်လီၤ။ အခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်။

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်နာ်ဟံၤလံာ်စီဆုံလၢအိၣ်ဝဲဒီးတၢ်နီၤဖးပဲာ်ဖးတၢ် ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အခိပညီန့ၣ်တက့ၢ်။

တၢ်လုာ်အလီၢ်၊

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်လၢ တၢ်သးခုကစီၣ်အစီအပူၤ၊ တၢ်လုာ်ဂ့ၤန့ၣ်အန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အခွဲးအယာ်လၢအဒိၣ်အမုၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပသးဆူကစၢ်ယုၤအအိၣ်န့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ။

လၢဃီအဃိ၊

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်၊ တၢ်ကတိၤ၊ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လုာ်ထီၣ်ဟံၤထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပသးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်လၢပဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဒီးဃီန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်ခိလဲၣ်။

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကျဲးစၢၤထီၣ်တၢ်ဆူတၢ်အဖီခိၣ်တမံၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤတဂၤလၢ်လၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ဒဲးဘးအတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပမ့ၢ်စံးလၢအဂၤတမံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကျဲးစၢၤတၢ်ဆူတၢ်တီၤလိၤအဂီၢ်အိၣ်ဒီးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ထုးဂံၢ်ထုးဘၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထုးဂံၢ်ထုးဘၢအဝဲအံၤ အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်မၤန့ၢ်စ့ၢ်ကိးဧါ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးနတၢ်အိၣ်ဘၣ်ဆုအသုတအိၣ်ပျါလၢအဖီခိၣ်န့ၣ်တဂ့ၤလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဒီပုၤဝဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်အဲၣ်အိၤသ့ၣ်သုဧါ, တၢ်ကိးထီၣ်ပုၤဆူတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထီၤအပူၤဒၣ်လဲၣ်, ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအဝဲကိးအိၤ အဆၢကတီၢ်အပူၤဒၣ်လဲၣ်, ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပလၢပုၤဝဲဒီးတၢ်ဒဲးဘးအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ် ကစၢ်ယွၤသ့ၣ်ညါဝဲလၢာ်လၢာ်ဆုဆုလီၤ.

အဝဲသ့ၣ်ညါပုၤတဂၤလၢ်လၢ်အံၤ, အတၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမး, အတၢ်စံးအတၢ်ကတိၤ, အတၢ်တကဲၣ်ပဝးလၢအအိၣ်ဒီးအိၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်ထဲပုၤတဂၤဧါလၢ, ကျၢာ်ဘၢပတၢ်ဒဲးဘးဒီးမၤဘျါဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ယီၤဟ့ၣ် ၁၇:၁၇, မၤစီဆုံအိၤလၢနတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤတက့ၢ်. နကလုာ်နကထီၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအံၤန့ၣ် ကွၢ်ဒၣ်ပုၤတဂၤလၢ်လၢ်အသးလၢအိၣ်ဒီးတၢ်တီၤလိၤ, ဒီးသးလၢအဘျါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဒၣ်သးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ယုထံၣ်န့ၢ်ကစၢ်ယွၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, သးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးအိၣ်ဆူကစၢ်ယွၤနီၢ်နီၢ်, သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤလၢဟ့ၣ်လီၤအသး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဒီးဘျါအသးလၢထံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်န့ၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၤအဃိ, ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဂၤစ့ၢ်ဂၤစ့ၢ်ပကကနၣ်ဘၣ်မူခိၣ်ဘီမုၢ်ဟံကစၢ်အကလုာ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်တၢ်ကတိၤဒိ, ၂၃:၂၆** န့ၣ်လီၤ.

“ယဖီခွါဧါ, ဟ့ၣ်ယၤလၢနသးတက့ၢ်. ဒီးမိယကျဲဘၣ်နမဲာ်တက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးဖဲ ပူၤကွံာ်အနီၣ် (၂၀၀၀)အဘျဲၣ်န့ၣ်ပူၤလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကလုာ်အံၤ, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးဖဲအနီၣ်ဟူဝဲအခါန့ၣ် အဝဲအတၢ်တဲဆၢတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ ၄၀:၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ယသးလၢယကမၤဖဲဒၣ်နသးလီၤ. ယကစၢ်ဧါ, ဒီးနတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် အိၣ်ဝဲလၢယသးကံၢ်ပူၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်တဲဆၢက့ၤတၢ်လီၤ. မ့ၢ်ဒၣ်န့ၣ်ဒီး, သုဝဲစ့ၢ်ကိးသုနီၢ်ဟူဘၣ်, မူခိၣ်ဘီမုၢ်အကစၢ်အကလုာ်ဒီးအတၢ်ကတိၤန့ၣ် စ့ၢ်ကိးဧါ.

**မုၢ်မဆါတနံၤအံၤသုတၢ်မၤဆၢက့ၤတၢ်အံၤ
ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.**

လၢမုၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ်, မိကစၢ်ယွၤကဟ့ၣ်သုတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလၢ အဘၣ်ထွဲဒီး အသးအံၤန့ၣ်, ဒ်သိးသုကမ့ၢ်ပုၤလၢ အစံးဆၢတၢ်သုတဂၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လၢခရံၣ်အမံၤအဃိ,